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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2023-0122703)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Intet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2023-0122713)

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af mødet den 22. februar 2023.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af mødet den 22. februar 2023.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 22. februar 2023. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Erik Rasmussen om at bemyndige Asbjørn
Kaasgaard til på vegne af lokaludvalget at takke Borgerrepræsentationen for beslutningen i
Overførselssagen om at afsætte penge til anlægsprojektet "Bedre cykelfremkommelighed
Torvegade".

2. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af mødet den 22. februar 2023.

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
9. Juletræ på Torvet og Nytårskur
10. Puljeansøgninger, marts 2023
11. Køb af bannere og badges mv.
12. Status på lokaludvalgets 2023-pulje
13. Henvendelser til lokaludvalget, marts 2023.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 22. februar 2023 - rettet 24. marts 2023 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Indspark til Refshaleøen (2023-0120422)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende, at der sendes "Indspark til Refshaleøen" til
Refshaleøens Ejendomsselskab og By & Havn med ideer til områdets byudvikling.

Indstilling

Indstilling om, 

1. At Christianshavns Lokaludvalg bidrager med et såkaldt indspark til Refshaleøens byudvikling,
jf. bilaget.

2. At  Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at lokaludvalgets arbejdsgruppe for
Refshaleøen også bidrager med et indspark til Refshaleøen. Se bilaget.

3.  Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at Miljøgruppen under lokaludvalget også
bidrager med et indspark til Refshaleøen. Se bilaget.

Problemstilling

Refshaleøens Ejendomsselskab og By & Havn har udsendt en åben invitation til at indsende
”Indspark til Refshaleøen”, hvor alle kan komme med idéer til, hvordan Refshaleøens mange
kvaliteter og potentialer kan aktiveres i den kommende byudvikling. Input skal indsendes senest den
31. marts 2023, og der må maksimalt indsendes 2 A4-sider med forslag.

Indspark vurderes i perioden april-juni 2023 af repræsentanter for Refshaleøens Ejendomsselskab og
By & Havn. Alle indspark vil blive samlet i et katalog, der offentliggøres i august 2023. De indspark,
der har mest potentiale i forhold til at bidrage til videreudviklingen af Refshaleøen, vil blive båret med
videre i processen og fremhævet i forbindelse med en udstilling på Refshaleøen i august 2023.

Løsning

Lokaludvalget nedsatte på mødet den 30. november 2022 en arbejdsgruppe, der skal arbejde for, at
udviklingen af Refshaleøen sker med inddragelse af og under hensyntagen til Christianshavnernes
interesser.

Arbejdsgruppen har indtil nu afholdt syv møder, hvor man har drøftet forskellige ideer til bidrag til hhv.
indspark til Refshaleøen samt kommuneplanstrategien.

Arbejdsgruppen har arbejdet i to spor, hvor man i det ene har drøftet nogle generelle og mere
overordnede principper for byudviklingen, som arbejdsgruppen finder, at Refshaleøen skal være
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opmærksom på. I det andet spor har gruppen arbejdet med nogle konkrete – gerne lidt ”skæve” ideer
– til Refshaleøens udvikling.

Da der er begrænsninger i omfanget af indspark til Refshaleøen, forslår arbejdsgruppen, at
lokaludvalget sender et indspark for det første spor, dvs. nogle generelle principper for udviklingen,
mens arbejdsgruppen fremsender de mere konkrete ideer. Desuden ønsker Miljøgruppen også at
fremsende et indspark.

Det foreslås, at formanden fremsender det i bilaget vedhæftede ”Indspark til Refshaleøen fra
Christianshavns Lokaludvalg” til Refshaleøen.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet indsender senest den 31. marts 2023 lokaludvalgets indspark til Refshaleøen.

Tovholderen for arbejdsgruppen for Refshaleøen indsender senest den 31. marts 2023
arbejdsgruppens indspark til Refshaleøen.

Tovholderen for Miljøgruppen indsender senest den 31. marts 2023 Miljøgruppens indspark til
Refshaleøen.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at de indspark til Refshaleøens byudvikling, der ses i bilaget,
sendes til Refshaleøens Ejendomsselskab og By & Havn.

2. Lokaludvalget tog indspark fra lokaludvalgets arbejdsgruppe for Refshaleøen vedr.
Refshaleøens byudvikling til efterretning. Se bilaget.

3. Lokaludvalget tog indspark fra Miljøgruppen vedr. Refshaleøens byudvikling til
efterretning. Se bilaget.

Bilag
1. Invitation til Indspark til Refshaleøen
2. Indspark fra Christianshavns Lokaludvalg
3. Indspark fra arbejdsgruppen om Refshaleøen
4. Indspark fa Miljøgruppen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Vedtagelse af bydelsplanen for Christianshavn (2023-0121480)

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager stilling til ændringsforslag fra repræsentantskabet for
bydelsplanen for Christianshavn. Se bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg vedtager bydelsplanen for Christianshavn med de
ændringsforslag fra repræsentantskabet, som der måtte være flertal for.

Problemstilling

Lokaludvalget vedtog bydelsplanen for Christianshavn i sit møde den 22. februar 2023.

Efterfølgende har repræsentantskabet for bydelsplanen haft mulighed for at kommentere
bydelsplanen. Se ændringsforslag i bilaget.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget tager stilling til de ændringsforslag, der er kommet fra
repræsentantskabet, og vedtager bydelsplanen endeligt med de af repræsentantskabets
ændringsforslag, der måtte være flertal for.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 10.000 kr. til borgerdialog om bydelsplanen. Udgifter i
forbindelse med repræsentantskabsmødet, der omtales nedenfor, betales af denne ramme.

Videre proces

Repræsentantskabsmødet den 13. april 2023

Bydelsplanen med de ændringer, som lokaludvalget måtte vedtage i lokaludvalgsmødet den 29.
marts 2023, skal godkendes i et repræsentantskabsmøde den 13. april 2023 jf. kommissoriet for
lokaludvalg:
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"Bydelsplanen godkendes af repræsentantskabet for den bydel, som det enkelte lokaludvalg dækker
over jf. regulativets § 2, og er lokaludvalgets egen visions- og arbejdsplan. Den opdateres løbende i
takt med at nye aktuelle temaer eller projekter opstår eller eksisterende realiseres."
(…)
"Der etableres repræsentantskaber bestående af brugerbestyrelser samt foreninger i hver enkelt
bydel, som lokaludvalgene dækker over. Hver enkelt lokaludvalg initierer, at der inviteres én fra hver
brugerbestyrelse og/eller forening til at deltage i de enkelte repræsentantskaber, svarende til antallet
af lokaludvalg. De respektive repræsentantskaber bliver forelagt lokaludvalgenes udkast til
bydelsplaner til godkendelse. Repræsentantskaberne inviteres én gang om året til en opfølgning og
evaluering af bydelsplanen."

Der vil være adgang for offentligheden til at overvære repræsentantskabsmødet.

 

 

Borgerrepræsentationens møde den 1. juni 2023

Lokaludvalgenes bydelsplaner behandles i Borgerrepræsentationen den 1. juni 2023 jf. kommissoriet
for lokaludvalg:

"Borgerrepræsentationen behandler på et temamøde efter kommunestyrelseslovens § 9a
lokaludvalgenes bydelsplaner."

Beslutning
Til mødet forelå forslag til rettelser på side 5 og side 8 i forslaget til bydelsplan.

 

1. Lokaludvalget godkendte rettelserne på side 5 og side 8.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingerne fra Bydelsplangruppen vedr. ændringsforslag fra
repræsentantskabet for bydelsplanen for Christianshavn jf. bilaget.

3. Lokaludvalget godkendte bydelsplanen for Christianshavn i sin helhed.

4. Lokaludvalget bemyndigede forpersonskabet til at beslutte PR for bydelsplanen.

5. Lokaludvalget bemyndigede forpersonskabet til at beslutte, hvorvidt bydelsplanen skal
udkomme i en trykt udgave,

Bilag
1. Bydelsplanen, som repræsentantskabet har forholdt sig til
2. Ændringsforslag, bemærkninger mm. fra Repræsentantskabet samt Bydelsplansgruppens
behandling heraf
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3. Nyt bilag: Ændringsforslag til side 5 i bydelsplanen
4. Nyt bilag: Ændringsforslag til side 8 i bydelsplanen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Høringssvar om afgrænsning af miljøkonsekvensrapport for metrolinje M5 (2023-0121082)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Økonomiforvaltningen om afgrænsning af
miljøkonsekvensrapport for metrolinje M5.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Økonomiforvaltningen
om afgrænsning af miljøkonsekvensrapport for metrolinje M5, der ses i bilaget.

Problemstilling

Økonomiforvaltningen har med mail til bl.a. lokaludvalget samt på Bliv Hørt-portalen givet mulighed
for dels at komme med forslag til miljøforhold, der bør indgå i miljøkonsekvensrapporten, og dels at
komme med bemærkninger til miljøkonsekvensvurderingen i øvrigt. Høringsperioden er den 8.
marts-5. april 2023. 

Følgende fremgår af Bliv Hørt-portalen:
"Metrolinje M5 skal understøtte en bæredygtig byudvikling i de nye områder på Kløverparken,
Refshaleøen og Lynetteholm og afhjælpe kapacitetsudfordringerne i det eksisterende metrosystem
mellem Amager og det øvrige København.

Inden der kan gives tilladelse til anlæg af metrolinje M5 skal der gennemføres en
miljøkonsekvensvurdering (VVM) af projektet iht. miljøvurderingsloven og VVM-bekendtgørelsen for
havne. Det betyder, at bygherre Metroselskabet skal udarbejde en miljøkonsekvensrapport for projektet.

Miljøkonsekvensrapporten udarbejdes med udgangspunkt i en linjeføring fra København H til
Lynetteholm med forlængelse til Østerport med følgende 10 stationer:

København H (Reventlowsgade)
Bryggebroen (Axel Heides Gade)
DR Byen (skiftestation)
Amagerbrogade Syd (Sundbyøster Plads)
Lergravsparken (skiftestation)
Prags Boulevard
Refshaleøen
Lynetteholm S
Lynetteholm N
Østerport (skiftestation)
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Linjeføring og stationer fremgår af det vedlagte oversigtskort.

Fra København H-Prags Boulevard miljøvurderes en tunnelløsning. Fra Prags Boulevard til umiddelbart
efter Refshaleøen miljøvurderes både en højbane- og en tunnelløsning. På Lynetteholm miljøvurderes
en højbaneløsning og fra Lynetteholm til Østerport en tunnelløsning. Der arbejdes med en placering af
et kontrol- og vedligeholdelsescenter til M5 på Prøvestenen.

Københavns Kommune er myndighed på projektet på land, og Trafikstyrelsen er myndighed på den del
af projektet, der ligger indenfor Københavns Havns søområde.

Har du bemærkninger til afgrænsning af miljøkonsekvensrapporten?

Inden Metroselskabet påbegynder udarbejdelse af miljøkonsekvensrapporten, skal Trafikstyrelsen og
Københavns Kommune afgive en udtalelse om, hvor omfattende og detaljerede oplysningerne i
miljøkonsekvensrapporten skal være. 

Metroselskabet har udarbejdet et afgrænsningsnotat med selskabets forslag til, hvilke miljøforhold der
skal beskrives og undersøges nærmere i miljøkonsekvensrapporten.

Til brug for udarbejdelsen af myndighedernes udtalelse sendes afgrænsningsnotatet i høring hos
berørte myndigheder og offentligheden.

(...)

Høringen vedrører den nævnte linjeføring fra København H via Amagerbrogade Syd til Lynetteholm
med forlængelse til Østerport. Forslag til fx andre linjeføringer vil derfor ikke være relevante i forbindelse
med denne høring. Fastlæggelse af udformningen og indretningen af nye metrostationspladser vil ske
på et senere tidspunkt i forbindelse med senere lokalplanlægning, hvor der også vil blive mulighed for at
komme med forslag og bemærkninger."  

Løsning

Lynetteholm-gruppen har skrevet et udkast til høringssvar, som det foreslås, at lokaludvalget
godkender. Se udkastet i bilaget.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet sender lokaludvalgets høringssvar til Økonomiforvaltningen og lægger det på Bliv
Hørt-portalen.

Følgende fremgår af høringsmaterialet
"Efter den offentlige høring af miljøkonsekvensrapporten, samler og behandler Trafikstyrelsen og
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Københavns Kommune høringssvarene, og miljøkonsekvensrapporten vil måske blive uddybet
og/eller projektet justeret som følge af de indkomne høringssvar. Anlægslov samt endelig godkendt
miljøkonsekvensrapport og VVM-tilladelse forventes at foreligge i 2025-26, hvorefter anlægsarbejdet
kan igangsættes. Metrolinje M5 er planlagt til at åbne i 2035." 

Beslutning
Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Økonomiforvaltningen om afgrænsning af
miljøkonsekvensrapport for metrolinje M5, der ses i bilaget.

Bilag
1. Udkast til høringssvar
2. Høringsbrev
3. M5 - oversigtskort
4. Metrolinje M5 Lilla, afgrænsningsnotat
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Arrangement for erhverv om grøn mobilitet (2023-0086253)

Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skal nedsætte en arbejdsgruppe, som 
sammen med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og Copenhagen Bike Community ApS
planlægger et offentligt arrangement for erhverv om grøn mobilitet.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg nedsætter en arbejdsgruppe, som
sammen med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og Copenhagen Bike Community ApS
planlægger et offentligt arrangement for erhverv den 10. august 2023 om grøn mobilitet.

Problemstilling

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn er blevet kontaktet af Copenhagen Bike Community ApS om at
samarbejde dels om et arrangement om ladcykler den 12.-13. august 2023 for familier, dels et
supplerende arrangement for erhverv den 10. august 2023. Se bilaget.

Henvendelsen blev drøftet i et møde den 23. februar 2023 mellem Miljøpunktets formandskab og
ledelse samt forpersonskaberne for Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg og
lokaludvalgenes sekretariat.

Løsning

Det foreslås, at Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg nedsætter en arbejdsgruppe til
at planlægge et offentligt arrangement for erhverv den 10. august 2023 om grøn mobilitet, herunder
om muligheden for erhvervstransport med ladcykler.

Indre By Lokaludvalgs beslutning

I sit møde den 9. marts 2023 besluttede Indre By Lokaludvalg at udpege Marietta Bonnet og Kjeld A.
Larsen til arbejdsgruppen.

Økonomi

Lokaludvalgene får en indstilling om økonomien i arrangementet, når udgiftsfordelingen er aftalt med
Copenhagen Bike Community ApS og Miljøpunktet.
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Videre proces

Arbejdsgruppen samarbejder med Copenhagen Bike Community ApS og Miljøpunktet om
planlægningen og gennemførelsen af arrangementet, som holdes den 10. august 2023.

Beslutning
 Lokaludvalget udpegede Erik Rasmussen, Jens Eskildsen og Kirsten V. Andersen til en
arbejdsgruppe, som sammen med Indre By Lokaludvalg, Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og
Copenhagen Bike Community ApS planlægger et offentligt arrangement for erhverv den 10. august
2023 om grøn mobilitet.

Bilag
1. Oplæg fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Status på lokaludvalgets virke det første år i indeværende valgperiode (2023-0121603)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte sit virke i det første år i indeværende valgperiode.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter sit virke i det første år i indeværende valgperiode.

Problemstilling

Den indeværende valgperiode for lokaludvalget startede den 24. marts 2022.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget drøfter sit virke i det første år i indeværende valgperiode med
udgangspunkt i oversigten, som ses i bilaget.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede sit virke i det første år i indeværende valgperiode. Der var følgende
bemærkninger fra lokaludvalgets medlemmer i drøftelsen:

• Der er kommet meget ud af Lynetteholm-gruppens aktiviteter, hvilket skal indgå i
evalueringen af lokaludvalgets virke.

• Lokaludvalget bør stå for mere borgerdialog.
• Lokaludvalget bør være i kontakt med det lokale erhvervsliv.
• Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har haft succes med at besøge

foreninger mv. Både arbejdsgruppen og dem, de har besøgt, har fået noget ud af det. Det
giver lokaludvalget opmærksomhed. Det er direkte borgerdialog. 
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• Besøg i foreninger mv. kan indgå i handleplanen for bydelsplanen.
• Tre partier har ikke besat deres plads i lokaludvalget, hvilket er irriterende.
• Lokaludvalgets medlemmer og suppleanter er velkomne til at deltage i arbejdsgrupperne

under lokaludvalget.
• Repræsentantskabsmødet kan bruges som anledning til at få flere foreningssuppleanter i

lokaludvalget.
• Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg har brug for støtte, bl.a. fra

sekretariatet.
• Lokaludvalget kan gennemføre en borgerpanelundersøgelse om sociale forhold, sundhed

og omsorg og med undersøgelsen gøre opmærksom på muligheden for at deltage i
arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg.

• Suppleantordningen på foreningssiden i lokaludvalget, som blev indført med beslutningen
i Borgerrepræsentationen i november 2021 om tilpasning af lokaludvalg, er dårligere end
ordningen, der var der før. Dengang var der flere suppleanter, bl.a. fordi en suppleant
som regel kom fra samme forening som medlemmet, vedkommende var suppleant for.

• Lokaludvalgets hjemmeside skal opdateres.
• Lokaludvalgets hjemmeside skal indeholde information om, hvordan der følges op på

bydelsplanen med handleplaner.
• Der skal til stadighed orienteres i lokale medier om lokaludvalgets virke.

2. Lokaludvalget bemyndigede Asbjørn Kaasgaard til at sende en opfordring til de lokale
afdelinger af Dansk Folkeparti, Liberal Alliance og Nye Borgerlige om at udpege medlemmer og
suppleanter til lokaludvalget.

3. Lokaludvalget opfordrede de politiske partier, der ikke har det nu, til at få suppleanter.

4. Lokaludvalget gav Asbjørn Kaasgaard mandat til at arbejde for, at suppleantordningen på
foreningssiden i lokaludvalgene ændres til, at lokaludvalgsmedlemmerne får personlige
suppleanter og dermed mulighed for at få suppleanter fra deres egen forening.

5. Lokaludvalget gav Asbjørn Kaasgaard mandat til at arbejde for, at der udarbejdes forslag til
ændringer i metoden til valg af foreningsmedlemmer og -suppleanter til lokaludvalgene.

6. Lokaludvalget bad sekretariatet opdatere lokaludvaglets hjemmeside med oplysning om, hvilke
foreninger lokaludvalgets medlemmer repræsenterer.

Bilag
1. Status på det første år i lokaludvalgets valgperiode
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2023-0122959)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til
efterretning - se bilagene.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper

• Byplan, Trafik og Havn  

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

• Miljøgruppen

• INFO/Event-gruppen

Ad hoc-grupper

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

•  Følgegruppen vedr. Torvegade

•  Papirøen/Operaparken-gruppen

•  Nyholm-gruppen
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• Stormflodssikringsgruppen

•  Lynetteholm-gruppen

•  Bydelsplan-gruppen

•  Arbejdsgruppen Refshaleøen

•  Københavnerpicnic-gruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal C's brugergruppe

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Følgegruppen vedr. Lynetteholm

• By & Havns forum for lokaludvalg.

Økonomi

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum. 

Beslutning
Papirøen/Operaparken-gruppen
Povl Koch og Jane Lytthans orienterede om et møde med bygherren om status på byggeriet på
Papirøen. De første beboere flytter ind i juli 2023. I 2024 vil alle boliger være beboet. Det vil give
mere trafik i Prinsessegade.
En kunstner har fået til opgave at udføre historiske skildringer i opgange i byggeriet. Bygherren
havde rost formanden for Lokalhistorisk Forening og Arkiv for at bistå med historisk materiale til
kunstnerens opgave. 

Henrik Vilsbøll bemærkede, at det er skandaløst med rækkehusbyggeriet tæt ved vandet og den
bevarede kedelbygning, og at det nu er svært at se værdien af kedelbygningen.

Lis Schertiger-Nielsen oplyste, at rækkehusbyggeriets beliggenhed tæt ved vandet er historisk
begrundet.

 

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
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Marianne Olsen orienterede om et møde den 23. marts 2023 mellem hende, lokaludvalgets
forpersonskab og Kultur- og Fritidsforvaltningens bydelsledelse i Indre By og på Christianshavn om
nyindretningen af Christianshavns Bibliotek og den manglende involvering af lokaludvalget
heri. Bydelsledelsen havde oplyst, at nyindretningen var politisk godkendt med vedtagelsen af
biblioteksplanen og at man ikke havde været forpligtet til at høre lokaludvalget forinden. 

Marianne Olsen oplyste, at nyindretningen tilgodeser børn og børnefamilier, idet børneafdelingen nu
optager 50% af pladsen på biblioteket. Mange havde mange udtrykt sig positivt om nyindretningen på
Facebook. For andre brugergrupper end børn og børnefamilier er nyindretningen negativ. Der er tale
om en standardiseret nyindretning af alle biblioteker i kommunen, som er besluttet centralt.
Nyindretningen skal ses i lyset af, at børnetallet på Christianshavn ikke stiger. Om Kultur- og
Fritidsforvaltningen har været i dialog med de lokale skoler og børneinstitutioner om behovet for
nyindretningen og opprioriteringen af børneafdelingen, vides ikke, men forvaltningen vil gerne
samarbejde med skolerne og institutionerne om biblioteket. I biblioteksplanen omtales muligheden for
at indrette bibliotekerne som profilbibliotek. Marianne Olsen oplyste, at der intet havde været til
hinder at for, at Christianshavns Bibliotek fik en lokal profil. 

Jette Philipsen oplyste, at lokaludvalgets repræsentanter i mødet den 23. marts 2023 havde
tilkendegivet over for bydelsledelsen, at lokaludvalget ønsker at blive inddraget i forbindelse med
planlægningen af anvendelsen af vandkulturhuset på Papirøen, herunder i fordelingen af vandtider til
de forskellige brugergrupper. Lokaludvalgets repræsentanter havde også tilkendegivet, at Hal C's
organisatoriske tilknytning til Kultur- og Fritidsforvaltningens bydelsledelse på Amager - og ikke til
bydelsledelsen for Indre By og Christianshavn - var en hindring.

Marianne Olsen oplyste, at rundvisningen for lokaludvalget på biblioteket er udskudt til den 23. maj
2023 kl. 15-16. Efter rundvisningen har Biblioteksbrugergruppen møde med Kultur- og
Fritidsforvaltningen om et nyt koncept for læsegrupper. Marianne Olsen orienterede kort om, 
hvordan et lokaludvalg på Amager har en rolle i forbindelse med det lokale biblioteks læsegrupper.

 

Miljøgruppen

Kisten V. Andersen takkede for deltagelsen i Ren Vold-arrangementet den 18. marts 2023.
Arrangementet var en succes.

 

Lynetteholm-gruppen

Frode Neergaard orienterede kort om Lynetteholm-gruppens arbejde med høringssvaret om
afgrænsning af miljøkonsekvensrapport for metrolinje M5 samt om den videre proces i
Borgersamlingen om Lynetteholm, som nu tager hul på 2. fase. Her vil der være forskellige
muligheder for at deltage. Borgersamlingens endelige konklusion skal foreligge ultimo august 2023.

 

INFO/Event-gruppen
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Jette Philipsen oplyste, at INFO/Event-gruppen vil samarbejde med SuperBrugsen om Jul på
Torvet-arrangementet den 2. december 2023.

 

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Bilag
1. Miljøgruppen
2. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
3. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
4. Refshaleøen-gruppen 22. februar
5. Refshaleøen-gruppen 28. februar
6. Refshaleøen-gruppen 8. marts
7. Refshaleøen-gruppen 22. marts
8. INFO/Event-gruppen,1. møde i marts
9. INFO/Event-gruppen, 2. møde i marts
10. 1. møde i Københavnerpicnic-gruppen
11. 2. møde i Københavnerpicnic-gruppen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  B-sag: Juletræ på Torvet og Nytårskur (2023-0121565)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at holde "Juletræ på Torvet" den 2. december 2023  og
Nytårskur den 11. januar 2024.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at lokaludvalgets julearrangement "Juletræ på
Torvet" holdes den lørdag den 2. december 2023 kl. 16.00 på Christianshavns Torv.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at lokaludvalgets nytårskur holdes torsdag den 11.
januar 2024 i Beboerhuset, Dronningensgade 34.

Problemstilling

Der er tradition for, at lokaludvalget sætter et juletræ op på Christianshavns Torv og holder et
julearrangement i forbindelse med, at træets lys tændes første gang.

Der er også tradition for, at lokaludvalget holder en nytårskur, hvor christianshavnerne og
lokaludvalgets samarbejdspartnere ønsker hinanden godt nytår.

Løsning

INFO/Event-gruppen foreslår,

• at lokaludvalgets julearrangement "Juletræ på Torvet" holdes den lørdag den 2. december 2023
kl. 16.00 på Christianshavns Torv.

• at lokaludvalgets nytårskur holdes torsdag den 11. januar 2024 i Beboerhuset,
Dronningensgade 34.

Økonomi

I budgettet for 2023 har lokaludvalget afsat en ramme på 50.000 kr. til Jul på Torvet.

Der er ikke afsat penge på budgettet for 2023 til Nytårskur 2024.

Videre proces
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INFO/Event-gruppen planlægger og gennemfører de to arrangementer sammen med sekretariatet.
Senest i lokaludvalgets oktober-møde får lokaludvalget en sag om indholdet i de to arrangementer.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at lokaludvalgets julearrangement "Juletræ på Torvet" holdes
den lørdag den 2. december 2023 kl. 16.00 på Christianshavns Torv.

2. Lokaludvalget godkendte, at lokaludvalgets nytårskur holdes torsdag den 11. januar 2024
i Beboerhuset, Dronningensgade 34.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Puljeansøgninger, marts 2023 (2023-0083314)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til fire puljeansøgninger.

Indstilling

Indstilling om,

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Inspiratorium tilsagn om 15.500 kr.
til udgivelse af en bog, produktion af en lydbog og en udgivelsesreception. Lokaludvalget støtter
ikke med det ansøgte beløb på 17.500 kr., fordi lokaludvalget vil sprede anvendelsen af sine
midler.  

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Kammerensemblet Eskær Trioen på en
ansøgning om 15.000 kr. til tre koncerter i Nordatlantens Brygge i perioden d. 27.-29. juni 2023.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke er tilstrækkeligt forankret i
lokalområdet og med at udgifterne ikke er foreneligt med, hvad lokaludvalget vil prioritere sine
puljemidler til.

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 15.000 kr. til
afvikling af en koncert i Christianshavn Beboerhus d. 9. juni 2023. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke er tilstrækkeligt forankret i lokalområdet og med at
udgifterne ikke er foreneligt med, hvad lokaludvalget vil prioritere sine puljemidler til.

4. At Christianshavns Lokaludvalg giver Juul Frost Arkitekter tilsagn om 15.000 kr. til
byrumsværket Bindings Werk, som skal placeres ved ankomstarealerne til Refshaleøen i
perioden 14. april - 14. september 2023.
 

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget fire ansøgninger om støtte.

 

Løsning

1. UNGE ORD fra CHRISTIANSHAVN: Udgivelse af bog
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Foreningen Inspiratorium søger samlet om 9.000 kr. til udgivelse af en bog, produktion af en lydbog
og en udgivelsesreception. Aktiviteterne finder sted i perioden april - juni 2023.

Bogen skal udgives med tekster skrevet af unge fra Christianshavn. Der planlægges, at 10-12 unge
christianshavnere i alderen 15-25 år vil engagere sig i skrivearbejdet.

Formålet med bogen er at give de unge en stemme på Christianshavn og løfte de unge bidragsyders
sociale kapital i lokalsamfundet. Derudover er formålet at give de mere indadvendte og sensitive
unge en udtryksplatform, som ikke indeholder høj musik, store menneskemængder og
konkurrenceelementer.

Bogen trykkes i hardback og distribueres som CommunityCopy tilgængelig og gratis for alle.

Foreningen ønsker at udvide projektet med en lydbog, så alle generationer uanset læseevner kan
lytte med. Dertil ønsker de også at sprede budskabet om bogen med en udgivelsesreception.

Ansøger søger primært om 9.000 kr. til produktion og udgivelse af bogen Unge Ord fra
Christianshavn. Der regnes med et oplag på 100 bøger.

Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til materialer, tryk og honorarer til ekstern aktør for design og
korrektur ifm. Udgivelse af bogen.

Sekundært søger de om yderligere 6.500 kr. til produktion af bogen som lydbog, samt 2.000 kr. til en
udgivelsesreception, som skal foregå i Christianshavns Beboerhus. Den sekundære støtte fra
lokaludvalget vil blive brugt til leje af lydstudie, honorar til ekstern aktør ifm. produktion af lydbog samt
forplejning i forbindelse med bogudgivelsesreception.

Ansøger har udviklet konceptet CommunityCopies, hvor bøgerne med silkesnor bindes fast til borde
og stole på skoler, caféer og venteværelser på offentlige institutioner og private virksomheder.
Ansøger har til sekretariatet oplyst, at de søger tilladelse om at hænge bøgerne op de forskellige
steder.

Ansøger har desuden oplyst til sekretariatet, at medfinansiering sker som frivillige timer lagt af
projektets koordinatorer.  

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 15.500 kr.

Indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Inspiratorium tilsagn om 15.500 kr. til udgivelse af
en bog, produktion af en lydbog og en udgivelsesreception. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 17.500 kr., fordi lokaludvalget vil sprede anvendelsen af sine midler.    
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2. Klassiske koncerter i Nordatlantens Brygge

Kammerensemblet Eskær Trioen søger om 15.000 kr. til tre koncerter i Nordatlantens Brygge i
perioden d. 27.-29. juni 2023.

Trioen optræder i et kombineret klavertrio og -kvartet-program med flere gæsteoptrædener fra bl.a.
Poseidon Kvartetten.

Formålet med koncerterne er at styrke kulturlivet/musiklivet på Christianshavn. Ansøger ønsker at
udbrede den klassiske musikgenre kammermusik på et højt niveau med rutinerede og professionelle
musikere.

Koncerterne er et samarbejde med Nordatlantens Brygge, som stiller lokale til rådighed, agerer vært
og står for billetsalget.

Støtten fra lokaludvalget skal bruges til honorarer, annoncer eller leje og transport af flygel.

Det samlede udgiftsbudget er på 79.000 kr., hvoraf ansøger har søgt om i alt 41.500 kr. fra andre
fonde. Derudover forventer de samlet at sælge 150 billetter, som hver koster 150 kr. I prisen indgår et
glas vin.

Ansøger har til sekretariatet oplyst, at medfinansiering sker som frivillige timer ifm. koordinering og
planlægning af arrangementet.

Sekretariats bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti.

 

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag på ansøgningen, da det ikke bedømmes til at være tilstrækkeligt
forankret i lokalområdet. Desuden er udgifterne ikke foreneligt med hvad arbejdsgruppen vil prioritere
sine puljemidler til.

 

Indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Kammerensemblet Eskær Trioen på en ansøgning om
15.000 kr. til tre koncerter i Nordatlantens Brygge i perioden d. 27.-29. juni 2023. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke er tilstrækkeligt forankret i lokalområdet og med at
udgifterne ikke er foreneligt med, hvad lokaludvalget vil prioritere sine puljemidler til.
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3. Koncert i Christianshavn Beboerhus med Moonfish Manifest Orkester

En borger søger om 15.000 kr. til afvikling af en koncert i Christianshavn Beboerhus d. 9. juni 2023.

Moonfish Manifest giver en koncert, som blander jazz, kompositionsmusik og dreampop. Koncerten
efterfølges af et DJ-sæt, der giver mulighed for social mingling og dialog mellem publikum.

Kernemålgruppen for koncerten er de 25-45 årige, men koncerten er åben for alle nysgerrige og
musikinteresserede. Ansøger forventer, at 10% af publikum er kørestolbrugere; derfor valget af
Beboerhuset, hvor der i følge ansøgeren findes nem kørestolsadgang.

Aktiviteten er i samarbejde med Christianshavn Beboerhus, som leverer afvikler og lydmand.

Udgiftsbudgettet er på 25.646 kr. Der regnes med indtægter for 15.000 kr. ved siden af det beløb, der
er søgt lokaludvalget om støtte om.

Støtten fra lokaludvalget skal gå til musikerhonorarer og musikerforplejning.

Der er derudover søgt støtte fra Danskmusikerforbund og Koda, og der forventes en samlet
entreindtægt på 5.000 kr. Entré: Ca. 100 kr. 

Sekretariatets bemærkninger

De samlede indtægter, som ansøgeren regner med, overstiger de udgifter, som ansøgeren regner
med. 
Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerten med en underskudsgaranti.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag på ansøgningen, da det ikke bedømmes til at være tilstrækkeligt
forankret i lokalområdet. Desuden er udgifterne ikke foreneligt med hvad arbejdsgruppen vil prioritere
sine puljemidler til.

Indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 15.000 kr. til afvikling
af en koncert i Christianshavn Beboerhus d. 9. juni 2023. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at aktiviteten ikke er tilstrækkeligt forankret i lokalområdet og med at udgifterne ikke
er foreneligt med, hvad lokaludvalget vil prioritere sine puljemidler til.

 

4. Bindings Werk - et byrumsværk på Refshaleøen
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Juul Frost Arkitekter søger om 15.000 kr. til byrumsværket Bindings Werk, som skal placeres ved
ankomstarealerne til Refshaleøen i perioden 14. april - 14. september 2023.

Værket består af fem elementer i samspil. Et af elementerne er Pionerskoven, som består af ca. 35
flytbare birketræer i plantekasser fremstillet af genanvendt træ. Ansøgeren oplyser, at Pionerskoven
er en postindustriel landskabstype, som man kan genfinde flere steder på Refshaleøen, med træer,
der planter sig selv og indtager området.

Udstillingen skal være et midlertidigt byrum, og træerne placeres på tværs af projektarealets plæner.

Plantekasserne bliver og giver mulighed for at formidle historie og arkitektur på kasserne. På nogle af
træerne vil der blive monteret fuglehuse for at skabe mulighed for at få flere af naturens liv og lyde
ind.

Pionerskoven vil forblive på Refshaleøen med henblik på at finde anvendelse som 'mobil skov' til
grønt-markeder og events. Enkelte trækasser kan efter udstillingsperioden også tilbydes til andre
byrum.

Værket udføres med Refshaleøens Ejendomsselskab som samarbejdspartner og økonomisk
bidragsyder. Derudover vil foreningen Grønt Marked blive en del af samarbejdet omkring brugen af
pionerskoven.

Støtten fra lokaludvalget skal bruges til indkøb af træer og plantekasser samt materialer til at trykke
tekst.

Sekretariats bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Anbefaling fra Miljøgruppen

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige det ansøgte beløb 15.000 kr. 

Indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Juul Frost Arkitekter tilsagn om 15.000 kr. til byrumsværket
Bindings Werk, som skal placeres ved ankomstarealerne til Refshaleøen i perioden 14. april - 14.
september 2023.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 181.510 kr. af 2023-puljen til puljeansøgninger. Foreløbig har
lokaludvalget disponeret for 81.700 kr. af rammen. Hvis lokaludvalget følger indstillingerne, vil der
være disponeret yderligere 30.500 kr. af rammen.

Videre proces
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Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

 

 

 

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Inspiratorium tilsagn om
15.500 kr. til udgivelse af en bog, produktion af en lydbog og en udgivelsesreception.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 17.500 kr., fordi lokaludvalget vil
sprede anvendelsen af sine midler.  

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Kammerensemblet Eskær
Trioen på en ansøgning om 15.000 kr. til tre koncerter i Nordatlantens Brygge i perioden
d. 27.-29. juni 2023. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke
er tilstrækkeligt forankret i lokalområdet og med at udgifterne ikke er foreneligt med, hvad
lokaludvalget vil prioritere sine puljemidler til.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning
om 15.000 kr. til afvikling af en koncert i Christianshavn Beboerhus d. 9. juni 2023.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke er tilstrækkeligt
forankret i lokalområdet og med at udgifterne ikke er foreneligt med, hvad lokaludvalget vil
prioritere sine puljemidler til.

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Juul Frost Arkitekter tilsagn om 15.000
kr. til byrumsværket Bindings Werk, som skal placeres ved ankomstarealerne til
Refshaleøen i perioden 14. april - 14. september 2023.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Køb af bannere og badges mv. (2023-0122236)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at afsætte en ramme til køb af bannere og badges mv. 

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 20.000 kr. til køb af bannere, badges,
skilte og fladskærm jf. nedenfor. Rammen afsættes på puljen til egne aktiviteter og projekter.

 

Problemstilling

Når lokaludvalget afholder arrangementer og borgermøder er det vigtigt, at lokaludvalget er synlig
som arrangør. Derfor ønsker INFO/eventgruppen, at lokaludvalget køber to nye bannere, som kan
hænges op til Christianshavnerdagen og til andre begivenheder og arrangementer. Bannerne skal
være sorte og have samme udtryk som muleposerne, som lokaludvalget købte i december 2022.

Lokaludvalgets medlemmer og suppleanter bærer badges, når lokaludvalget er vært for
arrangementer. Der. er få badges tilbage. Af hensyn til synlighed foreslår INFO/eventgruppen, at
lokaludvalgets badges bliver opdateret med det sorte tryk.  Badgene skal have på en sikkerhedsnål
og en klemme, så det er muligt selv at vælge, hvordan det hæftes på trøjen. Det foreslås, at der
trykkes 100 badges.

INFO/eventgruppen ønsker to nye skilte til lokaludvalgets mødelokale i Beboerhuset: Et til døren og
et til vinduet ude mod Dronningensgade.

Sekretariatet har indhentet et foreløbigt tilbud på bannere og badges, men ikke på skiltene:

Lokaludvalgets forpersonskab foreslår, at der opsættes en fladskærm i lokaludvalgets mødelokale i
Beboerhuset. Den vil bl.a. kunne bruges til at vise de præsentationer på, som fx. forvaltningerne
kommer med til møder med lokaludvalgets arbejdsgrupper. Sekretariatet er ved at undersøge, om
udgiften til fladskærm skal afholdes af lokaludvalgets pulje eller af sekretariatets budget. 
Fladskærmen vil blive købt via kommunens indkøbsaftale. Der er en til ca. 3.000 kr. og en til ca.
8.000 kr.

Løsning
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Sekretariatet køber bannere, badges og skilte og orienterer senere lokaludvalget om, hvorvidt
udgiften til fladskærm skal afholdes af lokaludvalgets pulje.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 20.000 kr. til ovennævnte indkøb på puljen til
egne aktiviteter og projekter.. Der regnes foreløbig med følgende overslag:

To bannere: 6.000 kr.
100 badges: 2.200 kr.
To skilte: 3.000 kr.
En fladskærm: 8.000 kr.

Videre proces

Sekretariatet køber bannere, badges og skilte og orienterer senere lokaludvalget om, hvorvidt
udgiften til fladskærm skal afholdes af lokaludvalgets pulje.

Beslutning
Lokaludvalg besluttede at afsætte en ramme på 20.000 kr. til køb af bannere, badges, skilte og
fladskærm jf. løsningsafsnittet. 
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12.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2023-pulje (2023-0122977)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2023-pulje til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2023-pulje til efterretning. Se bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Udgifter til borgerdialog om bydelsplanen samt til repræsentantskabsmødet afholdes af puljen. til
borgerdialogaktiviteter.

Løsning

Lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2023-pulje til efterretning. Se bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning
 Lokaludvalget tog status på sin 2023-pulje til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt
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13.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, marts 2023 (2023-0121617)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage håndteringen af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden
sidste lokaludvalgsmøde til efterretning.

Problemstilling

Borgere har henvendt sig til lokaludvalget.

Løsning

1. Flydende plejeboliger

Med mail den 18. februar 2023 foreslog en borger, at lokaludvalget arbejder for at få placeret
plejeboliger på et skib i Inderhavnen.

Asbjørn Kaasgaard bad den 2. marts 2023 sundheds- og omsorgsborgmesteren om at forholde sig til
forslaget. Der foreligger endnu ikke svar fra hende.

 

2. Svagt grønt lys i fodgængerovergang i Bådsmandsstræde

Med mail den 18. februar 2023 orienterede en borger lokaludvalget om hans mail til Teknik- og
Miljøforvaltningen om, at der i månedsvis har været problem med et meget svagt grønt lys i
fodgængerovergangen i Bådsmandsstræde. Han har set folk gå over for rødt lys.

 

3. Trafikrapport

Med mail den 20. februar 2023 tilbød et konsulenthus at udarbejde en rapport for lokaludvalget om
trafikale forhold på Christianshavn. Rapporten baseres på trafikmodelberegninger for 2021, 2025 og
2035. Konsulenthuset tilbød desuden at holde et oplæg for lokaludvalget om

Side 32



Compass-trafikmodellen, som konsulenthuset anvender og som i følge konsulenthuset er den
trafikmodel, der anvendes i kommunen.

Asbjørn Kaasgaard vil takke for tilbuddet og tilkendegive, at lokaludvalget har en forventning om, at
kommunen har de trafiktal og trafikprognoser, som lokaludvalget måtte få brug for.

 

4. Dansk Søredningsselskabs årsrapport 2022

Med mail den 21. februar 2023 sendte Dansk Søredningsselskabs sin årsrapport for 2022 til
lokaludvalget. Se årsrapporten her: 

https://presscloud.com/file/79/795734018552372/DSRS_AARSKRIFT_2023_FINAL_WEB.pdf

 

5. Graffiti på stensætningen langs Christianshavns Vold

Med mail den 22. februar 2023 spurgte en borger, om hvem der har ansvaret for at fjerne graffiti
langs stensætningen (og bunkers) ved Christianshavns Vold ud mod Christianshavns Voldgade.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 2. marts 2023, at de har bedt deres
graffitiafrensning-leverandør i området til at få graffitien afrenset snarest muligt.  

 

6. Forbud mod fossile reklamer i Københavns Kommune

Med mail den 23. februar 2023 opfordrede Den Grønne Ungdomsbevægelse lokaludvalget til at
bakke op om deres ønske om et kommunalt forbud mod fossile reklamer byrummet i Københavns
Kommune. Med fossile reklamer menes reklamer for fossile brændsler, fossildrevne biler og
flyrejser. 

Den Grønne Ungdomsbevægelse oplyser, at den i forbindelse med de kommende forhandlinger om
Klimaplan 2035, arbejder på, at et kommunalt forbud mod fossile reklamer bliver sat på dagsordenen
til forhandlingerne. 

Den Grønne Ungdomsbevægelse skriver, at en opbakning fra lokaludvalget bl.a. kan bestå i at
inddrage forslaget i lokaludvalgets anbefalinger til den nye klimaplan. 

Asbjørn Kaasgaard vil takke for initiativet og for forslagene til, hvordan lokaludvalget kan bakke op
om Den Grønne Ungdomsbevægelses kampagne.

7. Bogbytteskabet i den flerfunktionelle affaldsløsning på Overgaden neden Vandet
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Lokaludvalget er blandt initiativtagerne til den flerfunktionelle affaldsløsning på Overgaden neden
Vandet. Da der i Facebookgruppen "Os fra Christianshavn" blev oplyst, at bogbytteskabet i den
flerfunktionelle affaldsløsning var i stykker, bad Jette Philipsen via sekretariatet Teknik- og
Miljøforvaltningen om at reparere det.

Teknik- og Miljøforvaltningen bekræftede den 10. marts 2023, at bogbytteskabet vil blive repareret i
den efterfølgende uge. Forvaltningen oplyste samtidig, at den flerfunktionelle affaldsløsning ikke vil 
blive erstattet af et sorteringspunkt.

 

8. Cykelsti på Refshaleøen

Med mail den 9. marts 2023 foreslog en borger, at følgende tiltag på stykket mellem Qvintus og
busstoppestedet på Refshaleøen for at forbedre forholdene og hindre ulykker:

• Der laves en bedre afvisning til cykelstien. Den blå lede stribe skal starte tidligere eller der laves
en fysisk sluse, som leder cyklerne bag volden.

• Cykelstien forlænges, så den munder ud ca. hvor indkørslen til parkeringspladsen er nu, og
overfor, hvor vejen på modsatte side munder ud.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 15. marts 2023, at Borgerrepræsentationen har besluttet
at bevillige midler til et nyt initiativ på Refshalevej på strækningen fra krydset
Refshalevej/Krudtløbsvej og ca. 175 meter mod nord. Formået er at sikre de bløde trafikanter bedre
på strækningen. Forvaltningen har som borgeren konstateret, at det er minimum af det samlede antal
cyklister, som benytter stien, der går bag om volden.

Som en løsning på udfordringerne udvider forvaltningen Refshalevej fra krydset
Refshalevej/Krudtløbsvej mod øst med en cykelbane i retning mod nord. Derudover opsættes skilte
med en hastighedsbegrænsning på 30 km/t, som understøttes af bump. Efter volden etableres en
cykelsti, som stopper omkring indkørslen til parkeringspladsen og hvor den modsatte vej ender ud.

Projektet vil blive udført i løbet af 2023. 

 

9. Arealer til skolehaver

Med mail den 14. marts 2023 bad den almennyttige forening Københavns Skolehaver om hjælp til at
finde arealer til flere skolehaver. Foreningen oplyser, at den arbejder for at give børn og voksne
naturforbundethed, begejstring og praksisnære handlemuligheder i forhold til at deltage i den grønne
omstilling. Skolehaverne er et tilbud til alle københavnske børn om at dyrke et lille stykke jord med
blomster og grøntsager, enten i fritiden eller som et undervisningstilbud sammen med deres
dagtilbud eller skoleklasse. Herudfra undervises børnene i læren om naturens processer,
klimaforandringer, biodiversitet og madforståelse. Skolehaverne rummer ikke kun jordlodder med
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kulturafgrøder, men er små naturoaser i byen, som er rige på biodiversitet, med både frugttræer,
stauder, klatreplanter, kompostbunker, fugle, insekter m.m.

Optimalt drømmer foreningen om arealer på minimum 6000 m2, hvilket er lidt mindre end en
11-mands fodboldbane.

Asbjørn Kaasgaard vil foreslå foreningen at kontakte Refshaleøens Ejendomsselskab, da
Refshaleøen formentlig er det eneste sted i lokaludvalgets område, hvor det er muligt at etablere en
skolehave i den ønskede størrelse.

 

10. Lokaludvalgets plakatstander på Christianshavns Torv

Med mail den 16. marts 2023 spurgte et firma, om det er muligt at orientere om et lagersalg på
lokaludvalgets plakatstander på Christianshavns Torv. Sekretariatet svarede, at plakatstanderen er
ejet af kommunen og at den er forbeholdt information fra lokaludvalget. 

 

11. Placering af skæve boliger

Med mail den 16. marts 2023 oplyser Økonomiforvaltningen, at man med den nye bolig-
hjemløseaftale bl.a. vil reducere antallet af hjemløse og gøre op med langvarig hjemløshed i
Danmark. En central del af aftalen er en omlægning af statsrefusionen på hjemløseområdet, hvilket
betyder, at den statslige refusion til ophold på herberger reduceres, mens der til gengæld indføres en
statslig refusion på udvalgte bostøtteindsatser. Det har som konsekvens, at mange hjemløse i
København i fremtiden skal flytte fra herberg til egen bolig i det omfang, at det er muligt at skaffe
boliger hertil.

Forvaltningen oplyste videre, at hvis bolig- hjemløseaftale bliver vedtaget som lov, vil kommunen stå
overfor en stor stigning i behovet for bl.a. skæve boliger. Skæve boliger er en boligtype, som kan
rumme de hjemløse, der ikke har så omfattende støttebehov, at de skal have en plads på et botilbud,
men som dog vanskeligt kan passe ind i en almindelig bolig.

Økonomiforvaltningen spørger derfor, om lokaludvalget har kendskab til steder i lokaludvalgets
område, hvor der kan etableres skæve boliger, idet der er en række krav, der skal opfyldes:

• Der kan maksimalt placeres 12 boliger pr. areal
• Arealet skal være 1000 – 2000 m2
• Arealet skal være ubebygget
• Arealet skal gerne ligge tæt på indkøb
• Arealet skal gerne ligge tæt på offentlig transport

Økonomiforvaltningen oplyser, at behovet for skæve boliger og forslag til konkrete placeringer til
løsning af behovet vil blive indarbejdet i Socialforvaltningens arealplan frem mod budget 2024.
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Asbjørn Kaasgaard vil foreslå Økonomiforvaltningen at kontakte Refshaleøens Ejendomsselskab, da
Refshaleøen formentlig er det eneste sted i lokaludvalgets område, hvor det er muligt at placere
skæve boliger.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning
Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste lokaludvalgsmøde til
efterretning.
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14.  Meddelelser (2023-0123002)

Beslutning
Ikoniske træer

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at Teknik- og Miljøforvaltningen har skrevet til Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn og til lokaludvalget om udpegning af ikoniske træer, hvor der er frist for forslag i juli
måned. Det er aftalt, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn håndterer sagen.

Distortion

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at Indre By Lokaludvalg vil aflyse det offentlige informationsmøde om
Distortion 2023, som Christianshavns Lokaludvalg ville bidrage til med en annonce. Det forventes, at
lokaludvalgene bliver indkaldt til et møde efter sommerferien med  NusNus ApS, som står bag
Distortion, og Teknik- og Miljøforvaltningen, med henblik på at evaluere Distortion 2023 og drøfte
rammerne for Distortion 2024.

Informationsmøde for lokaludvalg om udkast til kommuneplanstrategi

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at der den 12. april kl. 16.30 er et Teams-møde for alle lokaludvalg om
udkastet til kommuneplanstrategi. Hvis man vil deltage fysisk i mødet, skal man tilmelde sig senest
den 31. marts 2023.

Lokaludvalget skal beslutte sit høringssvar om kommuneplanstrategien i lokaludvalgsmødet den 26.
april 2023.

Møde for lokaludvalg om analyse af fremkommelighed

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at lokaludvalget har fået en invitation til et Teams-møde om
fremkommelighed. Det holdes fredag den 14. april 2023 kl. 14-16.

Bylivsgadepuljen

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at Teknik- og Miljøforvaltningen vil arbejde videre med to
bylivsgade-projekter på Christianshavn, nemlig Dronningensgade og Andreas Bjørns Gade.

Frode Neergaard oplyste, at bylivsgadeprojektet i Johan Semps Gade, som lokaludvalget tidligere
har drøftet, ikke gik videre i processen. Han udtrykte undren over, at projekterne på Christianshavn
stod under "Indre By".

Gadegenopretninger

Lokaludvalget talte kort om status på gadegenopretningerne i Andres Bjørns Gade og Brobergsgade.
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15.  Eventuelt (2023-0123013)

Beslutning
Frode Neergaard fremlagde sin idé om, at Christianshavn får en venskabsby i fx. Tanzania, hvor folk
fra lokaludvalget skal vedligeholde relationen. Der kan blive tale om at støtte venskabsbyen med
penge, bolde eller andet, som venskabsbyen mangler.

Hamid El Mousti svarede, at ideen er god, at men at der så vidt vides ikke er tradition i København
for at have en venskabsby. Han bad sekretariatet undersøge, om lokaludvalget må stå for en
venskabsby-relation.

Kirsten V. Andersen foreslog, at Christianshavn får en venskabsby på Zanzibar.

Asbjørn Kaasgaard foreslog, at Christianshavn får en venskabsby-relation med en bydel i en storby.

Hulda Mader foreslog, at Christianshavn får en venskabsby med en by i Grønland.

Asbjørn Kaasgaard konkluderede, at ideen skal modnes.
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Om mødet den 29. marts 2023 i Christianshavns Lokaludvalg
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 20.17.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
9. Juletræ på Torvet og Nytårskur
10. Puljeansøgninger, marts 2023
11. Køb af bannere og badges mv.
12. Status på lokaludvalgets 2023-pulje
13. Henvendelser til lokaludvalget, marts 2023
3. Indspark til Refshaleøen 
4. Vedtagelse af bydelsplanen for Christianshavn
5. Høringssvar om afgrænsning af miljøkonsekvensrapport for metrolinje M5
6. Arrangement for erhverv om grøn mobilitet
7. Status på lokaludvalgets virke det første år i indeværende valgperiode
8. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
14. Meddelelser
15. Eventuelt

Deltagere i mødet

Asbjørn Kaasgaard Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv

Hulda Mader Fristaden Christiania

Jane Lytthans Christianshavns Lokalråd

Kirsten V. Andersen Foreningen Sofiebadet

Lars Josephsen Ejerforeningen Panterens Bastion

Povl Koch Christianias Naboer

Preben Møller Whitt Ejerforeningen Krøyers Plads

Jens Eskildsen Ejerforeningen Elefantens Gård

Claus Bendixen Sejlklubben Lynetten

Marianne Olsen Christianshavns Biblioteks brugergruppe

Henning Nielsen Avisgruppen Christianshavneren
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John Poulsen Kommunistisk Parti i Danmark

Frode Neergaard Ejerforeningen Løvens Gård

Jette Philipsen Boligselskabet Hjem

Poul Brorson Dansk Handicapforbund

Erik Rasmussen Socialdemokratiet

Gert Vincent Det Radikale Venstre

Elin Johansson Det Konservative Folkeparti

Henrik Vilsbøll Socialistisk Folkeparti

Bent Christoffersen Venstre

Lis Schertiger Nielsen Enhedslisten

Hamid El Mousti Alternativet

Fraværende med afbud

Børn, unge, idræt, kultur og fritid

Afbud fra Katinka Haxthausen og interessegruppens 1. suppleant. I stedet deltog 2. suppleant John
Poulsen.

Interessegruppen Bolig, miljø og erhverv

Afbud fra Ulla Bo Skovvart. I stedet deltog 1. suppleant Jens Eskildsen.

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 26. april 2023 kl. 18.30-21.30 i Beboerhuset,
Dronningensgade 34.
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